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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Sagen sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Forslaget til folketingsbeslutning 
vedtoges enstemmigt med 119 stemmer. 

Formanden: Der vil nu blive givet finans- 
ministeren meddelelse om denne vedtagelse. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
retslægerådet. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
1929, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
151). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmå- 
let om dets overgang til tredje behandling 
sattes til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets §§ 1-5 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om handel med samt tilvirk- 
ning og besiddelse af våben m. v. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
1910). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Justitsministeren (Hans Hækkerup): Ved 
lovforslagets første behandling rejste det 
ærede medlem frk. Helga Pedersen det 
spørgsmål, om ikke lovteksterne i de tre 
nordiske love kunne gøres mere ensartede, 
end tilfældet er. 

I den anledning vil jeg gerne oplyse, at 
de svenske bestemmelser findes i en ændring 
til den svenske våbenforordning af 1949, og 
at disse regler er meget detaljerede. At 
udforme tilsvarende danske lovregler ville 
ikke stemme med sædvanlig dansk lovfor- 
muleringsteknik. I øvrigt er de svenske 
regler på to punkter begrænsede i forhold til 
danske forslag, dels derved at de kun 
gælder for nordiske statsborgere, dels der- 
ved at det kun drejer sig om rejsesam- 
kvemmet mellem nordiske lande. 

For så vidt angår de norske bestemmelser, 
foreligger der en proposition til ny lov om 
skydevåben og ammunition, og det danske 
forslag er udarbejdet i meget nær tilknyt- 
ning til det norske. Men også her findes 
der afvigelser på to punkter; det ene dre- 
jer sig om, at vi ikke har fundet det rig- 
tigt at begrænse udrejsereglerne til danske 
borgere og indrejsereglerne til udenlandske. 
På den anden side har vi i Danmark fundet 
det rigtigst i selve lovteksten og ikke blot 
i de administrative bestemmelser at an- 
give den relevante begrænsning til jagt- 
og konkurrencevåben. 

Jeg vil gerne tilføje, at det afgørende 
ikke er, om der foreligger teknisk ensartet 
udformning af de omhandlede lovregler; 
det afgørende er, at den praktiske gennem- 
førelse med henblik på det nordiske rejse- 
samkvem kan ske på en i hovedsagen 
ensartet måde, og herom er der ingen tvivl. 

Jeg skal endelig tilføje, at det er hensig- 
ten, at det danske udkast til administrative 
bestemmelser skal forelægges for vedkom- 
mende ministerier i de andre nordiske lande 
til eventuel udtalelse for at sikre, at der til- 
vejebringes en så rationel internordisk ord- 
ning som muligt. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 
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Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden 
udvalgsbehandling. Hvis ingen gør ind- 
sigelse imod dette forslag, betragter jeg det 
som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ophævelse af lov om en opsparingsordning 
for unge ikke-forsørgere. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
1176, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
149). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke 
stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
get og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

§ 1, ændringsforslaget, § 2, således ændret, 
og § 3 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om æn- 
dringer i toldloven. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 1123, 
fremsættelsen i tidenden sp. 1686). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Per Hækkerup: Jeg skal på mit partis 
vegne anbefale det foreliggende lovforslag 
til tingets hurtige og velvillige behandling. 
Da lovforslaget er fremkaldt af den frem- 
skyndelse af iværksættelsen af EFTAs told- 
nedsættelser, som vi får lejlighed til at 
drøfte i næste uge i forbindelse med fore- 
spørgslen vedrørende udenrigspolitikken, 
skal jeg indskrænke mig til denne anbe- 
faling. 

Anker Lau: Jeg synes, at den højtærede 
ministers skriftlige fremsættelse af dette 
lovforslag indeholder usædvanlig få be- 
mærkninger om hele baggrunden derfor. 

Fremskyndelsen af toldaftrapningen og 
hele formålet med at følge med de seks, 
så vidt det lader sig gøre, er af så stor 
betydning, at jeg synes, den højtærede 
minister burde have givet tinget et lidt 
bedre grundlag at behandle sagen på. Vi 
er jo ikke alle sammen medlemmer af det 
udenrigspolitiske nævn, og jeg vil tro, at 
der er adskillige medlemmer af det høje 
ting, som ofte vil have svært ved at følge 
med på disse områder; jo mere orientering 
vi kan få, des bedre. Nu er der, som den 
foregående ærede taler sagde, udsigt til en 
udenrigspolitisk debat, hvorunder også for- 
holdet mellem de seks og de syv skal be- 
handles. Jeg skal derfor her afstå fra at 
beskæftige mig særlig dybtgående med told- 
problemet eller spørgsmål vedrørende for- 
holdet mellem markederne. 

Der er imidlertid enkelte bemærkninger, 
jeg gerne vil gøre i denne forbindelse. Det, 
der nu sker, er jo, at efter at man nedsatte 
tolden med 20 pet. sidst, så nedsætter man 
den nu yderligere med 10 pet. et halvt år 
før det egentlig var meningen. Vi erindrer 
vel alle sammen, hvilken ængstelse der 
kom til orde, dengang vi behandlede told- 
loven, ved at vi hen på sommeren skulle 
have denne 20 pct.s nedsættelse. Jeg synes, 
det er rart at konstatere, at nedsættelsen 
har kunnet finde sted uden synderlig ulempe 
noget sted, og der er vel derfor også grund 
til at antage, at udviklingen fremover vil 
forme sig som en fornuftig tilpasning inden 
for de virksomheder, som dette berører. 

Jeg finder imidlertid anledning til at 
beklage, at denne fremskyndelse af told- 
aftrapningen har haft en vanskelig fødsel 
og altså kommer et halvt år for sent. Told- 


